

Pizza 4P's Thao Dien / studio anettai

探访指数：4.9 / 5.0 | 在一顿饭里看见建筑继续生长

空间故事

- **抵达顺序：**从草田坊较安静的住宅街进入，不要只把入口当作餐厅招牌。先透过金属网门观察旧砖基座和庭院，再沿抬高步道经过食用农园与湿地。等植物、棚架和旧别墅的高差依次出现后，再进入披萨厨房与用餐区，会更容易理解设计为何从“保留现状”开始。
- **设计细节观赏：**留意被刮除而非重新包覆的墙面、旧泳池拆砖后留下的砂浆、碎砖与陶土形成的地面，以及茅草、农业网和不锈钢丝构成的遮荫层。走到室内后，再比较原别墅厚重的墙体、木构件与新增纤细钢架；这些交界处比单独某种材料更能说明项目的时间层次。
- **审美练习：**选择同一段路径，在农园、半室外座席和室内各停一次，比较脚下材料、头顶遮荫和视线边界的变化。尝试判断哪些空间来自原别墅，哪些由拆除产生，哪些又是后来轻轻叠加的介入。这个练习能帮助你从“好看的绿化”进一步看见建筑如何控制开放程度。

旅人行囊

- **最佳体验：**午后较适合辨认植物、旧墙和半透明棚面的关系，傍晚则能同时经历自然光退去与餐厅灯光亮起。建议预留约两小时，用餐前先完整绕行庭院，用餐后再回看湿地和夜间入口。周末较繁忙，提前预约会使观察节奏更从容。
- **拍照建议：**建筑摄影可先在街道对面用正常焦段记录入口，再到农园边缘用较低机位把砖砌种植池、棚架和树冠叠进同一画面；室内适合利用窗洞和门框制造前后层次。独自前往时，可将手机固定在步道转角或庭院矮墙上，用定时拍摄自己穿过棚架、停在湿地旁或沿网门进入。人物不必正对镜头，行走和回望更能表现空间的连续性。

- **顺道探索：**草田坊适合继续安排咖啡、餐厅与河岸步行，也可把这里作为胡志明市当代餐饮空间的一站，与城市中心更密集的店铺比较。观察重点不必局限于风格，而可以放在旧别墅、热带气候和新商业运营如何形成不同的空间回应。

交通与住宿建议

- **到达方式：**餐厅位于 44 Trần Ngọc Diện, Thảo Điền。草田坊内部街道较曲折，从市中心使用出租车或网约车最直接；到达后留一小段步行距离，更容易感受它从住宅街进入花园的转换。出发前可通过 Pizza 4P's 官方页面确认预约与当日营业安排。

- **住宿安排：**住在草田坊适合把餐厅与社区散步安排在同一晚；住在第一郡则可以把它作为一次跨越西贡河的晚餐行程。若主要为了建筑探访，优先选择下午至晚间的预约时段，比只在深夜到店更容易看清农园和材料。

探访建议：把用餐当作观察建筑变化的时间，而不是抵达后的唯一目的。先走农园和湿地，再进入旧别墅；饭后沿同一路径返回，比较白天与夜晚的遮荫、反射和植物边界。这里最值得带走的经验，是建筑并非在竣工时停止，而会在种植、修补与使用中继续获得形状。

Pizza 4P's Thao Dien / studio anettai

Visit Index: 4.9 / 5.0 | Watching architecture continue to grow over dinner

Spatial Story

- **Arrival Sequence:** Approach through Thao Dien's quieter residential streets and treat the mesh gate as more than restaurant signage. Read the old brick base and garden through the boundary, then follow the raised walk past edible planting and wetland. Let garden, canopy and the villa's shifting levels appear before entering the pizza kitchen and dining rooms; the sequence makes the decision to begin with what already existed much clearer.
- **Design Details to Notice:** Look for walls that were scraped rather than reclad, mortar left after tiles were removed from the old pool, ground made from rubble, brick and terracotta, and shade woven from thatch, agricultural mesh and stainless-steel wire. Inside, compare the weight of the villa's walls and timber with the slender new steelwork. Their junctions explain the project's layers of time better than any material viewed alone.
- **Aesthetic Exercise:** Pause along one route in the farm, semi-outdoor seating and interior. Compare the material underfoot, shade overhead and edge of your view. Try to identify what belonged to the villa, what was created by subtraction and what was lightly added later. This moves the reading beyond attractive greenery toward the calibrated degrees of openness that shape the restaurant.

Traveler's Toolkit

- **Best Experience:** Late afternoon reveals planting, old surfaces and translucent shade; early evening lets you experience daylight receding as the restaurant begins to glow. Allow roughly two hours, walking the garden before eating and returning to the wetland and entrance after dinner. Reserve ahead for a calmer rhythm, especially at weekends.
- **Photography Advice:** Begin across the street with a normal lens, then lower the camera near the farm to layer brick planters, canopy and tree crowns. Indoors, use openings and door frames to build depth. Solo travellers can secure a phone at a turn in the walk or on a low garden wall and use a timer while passing beneath the canopy, pausing beside the wetland or entering through the mesh gate. Walking or looking back conveys the sequence more naturally than facing the camera squarely.
- **Nearby Sequence:** Continue through Thao Dien for cafés, restaurants and a river-edge walk, or compare this garden-based conversion with denser hospitality spaces in central Ho Chi Minh City. The useful contrast is less about style than about how old villas, tropical climate and contemporary operation produce different spatial responses.

Getting There & Where to Stay

- **Arrival:** The restaurant is at 44 Trần Ngọc Diện in Thao Dien. The neighbourhood's internal streets are indirect, so taxi or ride-hailing is the simplest approach from central districts. Leave a short walk at the end to experience the transition from residential street to garden. Check the official Pizza 4P's page for current reservations and service details.
- **Stay Planning:** Staying in Thao Dien allows dinner to extend into a neighbourhood walk; District 1 makes the restaurant an evening trip across the Saigon River. For an architecture-led visit, favour a late-afternoon

reservation rather than arriving only after dark, when the farm and material transitions are harder to read.

Visit Advice: Treat the meal as time for the architecture to unfold, not the sole purpose of arrival. Walk the farm and wetland before entering the villa, then retrace the route after dinner to compare shade, reflection and planted boundaries. The lasting lesson is that architecture need not stop at completion; cultivation, repair and use can continue to give it form.